

1698 (XIX). Petition from the Local Committee of the Union des populations du Cameroun of Dizangué (T/PET.5/542)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from the Local Committee of the Union des populations du Cameroun of Dizangué concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned,⁴³

Takes note of the observations of the Administering Authority and the statement of its special representative, in particular that the dispute was settled in 1955 after use had been made of the normal conciliation procedure laid down in the Labour Code.

*779th meeting,
18 April 1957.*

1699 (XIX). Petition from the Comité de la défense des chômeurs africains of Edéa (T/PET.5/550)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from the Comité de la défense des chômeurs africains of Edéa concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned,⁴⁴

Draws the attention of the petitioners to the observations of the Administering Authority and to the statement of its special representative, in particular that:

(a) A Labour Office was opened in the Territory in 1954;

(b) The Administration encourages, whenever possible, the replacement of foreign labour by qualified local workers.

*779th meeting,
18 April 1957.*

1700 (XIX). Petition from the Railway Workers' Branch of the Union des Syndicats confédérés du Cameroun (T/PET.5/585)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from the Railway Workers' Branch of the Union des syndicats confédérés du Cameroun concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned,⁴⁵

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority and to the statement of its special representative, in particular that:

(a) The payment of indemnities upon termination of contract or dismissal is governed by the Labour Code;

(b) The administration of the Cameroonian railways will be entrusted to the Cameroonian Government shortly to be installed, and the petitioners will then be free to address themselves to that Government in that regard;

⁴³ See T/PET.5/542, T/OBS.5/93, T/L.745.

⁴⁴ See T/PET.5/550, T/OBS.5/83, T/L.745.

⁴⁵ See T/PET.5/585, T/OBS.5/86, T/L.745.

1698 (XIX). Pétition du comité de base de l'Union des populations du Cameroun de Dizangué (T/PET.5/542)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée, la pétition du comité de base de l'Union des populations du Cameroun de Dizangué concernant le Cameroun sous administration française⁴³,

Prend note des observations de l'Autorité administrante et de la déclaration de son représentant spécial, d'où il ressort notamment que le conflit a été réglé en 1955 après que l'on a eu recours à la procédure normale de conciliation prévue dans le Code du travail.

*779ème séance,
18 avril 1957.*

1699 (XIX). Pétition du Comité de la défense des chômeurs africains d'Edéa (T/PET.5/550)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée, la pétition du Comité de la défense des chômeurs africains d'Edéa, concernant le Cameroun sous administration française⁴⁴,

Appelle l'attention des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration de son représentant spécial, d'où il ressort notamment que:

a) Un Office de la main-d'œuvre a été créé en 1954 dans le Territoire;

b) L'Administration encourage dans toute la mesure possible le remplacement de la main-d'œuvre étrangère par des travailleurs locaux qualifiés.

*779ème séance,
18 avril 1957.*

1700 (XIX). Pétition de l'Union des Syndicats confédérés du Cameroun, section "cheminots" (T/PET.5/585)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée, la pétition de l'Union des syndicats confédérés du Cameroun, section "cheminots", concernant le Cameroun sous administration française⁴⁵,

1. *Appelle l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration de son représentant spécial, d'où il ressort notamment que:

a) Le paiement des indemnités en cas de résiliation de contrat ou de licenciement est régi par le Code du travail;

b) L'Administration des chemins de fer camerounais sera confiée au Gouvernement camerounais qui sera instauré prochainement et les pétitionnaires pourront alors s'adresser à lui pour ce qui touche ces questions;

⁴³ Voir T/PET.5/542, T/OBS.5/93, T/L.745.

⁴⁴ Voir T/PET.5/550, T/OBS.5/83, T/L.745.

⁴⁵ Voir T/PET.5/585, T/OBS.5/86, T/L.745.